
CMYK

6
مهر - گروهی از هنرمندان و تصویرسازان با برپایی نمایشگاهی هنری، بیست وپنجمین سالگرد ساخت »پارک ژوراسیک« به کارگردانی استیون اسپیلبرگ 
را گرامی می دارند. این هنرمندان قرار است آثار خود را هفته آینده در نمایشگاه هنری DesignerCon در کالیفرنیا عرضه کنند. مجموعه شش فیلم »پارک 
ژوراسیک« که از سال 1993 شروع شده است، مجموعاً 5 میلیارد دلار در باکس آفیس جهانی فروخته و یکی از پرفروش ترین چندگانه های تاریخ سینماست.

 »پارک ژوراسیک«
 25 ساله شد

سه  شنبه  22 آبان 1397.    5  ربیع الاول  1440.  شماره  19961
سینما و تلویزیون

...چهره ها و خبر ها
فاطمه معتمد آریا در تئاتری با عنوان »خنکای ختم خاطره« 
بــه کارگردانــی حمیدرضــا آذرنــگ بازی 
خواهد کرد. او امسال در »جان دار« بازی 
کرده که احتمالًا برای حضور در جشنواره 

ملی فیلم فجر آماده می شود.

 مهتاب کرامتی به زودی برای ادامه تصویربرداری سریال 
»رقص روی شیشــه« همــراه عوامل این 
مجموعه، به شمال کشور سفر خواهد 
کرد. او در فیلم »بهت« نیز بازی کرده 
اما زمان دقیق اکرانش معلوم نیست.

 نــگار جواهریان بــه جمع بازیگــران فیلــم »مجبوریــم« به 
کارگردانــی رضا درمیشــیان پیوســت. او 
اکنــون فیلــم »گرگ بــازی« را در حــال 
اکــران دارد و یــک هفتــه دیگــر بــرای 
اجــرای تئاتــر »نامبــرده« روی صحنه 

حضور دارد.

 رویا نونهالی از سوم آذرماه برای بازی در نمایش »مثل آب 
برای شــکلات« بــه روی صحنــه خواهد 
رفت. او به تازگی در سریال تلویزیونی 
»عروس تاریکی« که برای شبکه یک 
تولید می شــود هم ایفای نقش کرده 

است.

نوید محمدزاده از یک شنبه شب برای اجرای تئاتر موزیکال 
»بینوایــان« در نقش »بــازرس ژاور« به روی 
صحنــه رفتــه اســت. او پیــش از این ســال 
گذشــته در نمایــش »الیور توئیســت« هم 

نقش متفاوتی بازی کرده بود.

 احمــد مهرانفر برای بــازی در اســپین آف ســریال کمدی 
»شاهگوش« یعنی سریال »سال های دور از 
خانه«، جلوی دوربین رفته است. او در این 
سریال با گریم بامزه ای ظاهر شده و نقش 

»صولت خنجری« را بازی می کند.

 مسعود رایگان در جمع هیئت داوران جشنواره فیلم مالاتیا 
در ترکیه حضور خواهد داشــت و آثار این 

جشنواره را داوری می کند. او همچنین 
قرار است فیلم جدید وحید موسائیان به 

نام »آسا« را تهیه کند.

...تلویزیون

نادر طالب زاده: افرادی در تلویزیون 
ارزش ها را به پول می فروشند

نادر طالب زاده حضــور اسپانســرها در تلویزیــون را نوعی 
دســتپاچگی این رســانه دانســت و به تحلیل ایــن موضوع 

پرداخت.
نادر طالب زاده در گفت وگو با مهر درباره حضور اسپانسرها 
در تلویزیون و اسپانســرمحور شــدن برنامه هــا اعلام کرد: 
»زمانی کــه به بحــران می خورید نوعی دســتپاچگی پیش 
می آید و اکنــون صداوســیما به دلیــل نبود بودجــه، دچار 
نوعی دستپاچگی شده و سراغ اسپانسرها رفته است.« وی 
گفت: »با پول همه کار می شــود انجام داد اما شما با برخی 
کارها، معماری اهداف انقلاب را به هم می ریزید و رسانه با 
آوردن برخی از این اسپانسرها ظرفیتی برای این کار دارد.« 
طالب زاده با اشاره به مسئولان صداوسیما بیان کرد: »من 
می دانم خیلی از کســانی کــه در راس کار در صداوســیما 
حضور دارنــد یــا از نیروهای قدیمی هســتند کــه برخی از 
آن ها چندان حوصله ای ندارند یا فلسفه ای ندارند. اکنون 
بســیاری از اهداف انقلاب مثــل حمایت از مســتضعفان، 
عادل بودن و... خیلی کم رنگ شده اســت.« این مجری و 
مستندساز با اشاره به حضور افراد ناآگاه در تلویزیون که به 
دلیل نبود بودجه ســراغ اسپانســرها می روند، اعلام کرد: 
»افرادی هستند که ارزش های اصلی را به پول می فروشند 
در حالی که ما معتقد هستیم تلویزیون باید دانشگاه باشد 

ولی اکنون این طور نیست.«
وی با اشــاره بــه رویکــرد ســلبریتی محور شــدن تلویزیون 
در نتیجــه حضــور اسپانســرها گفــت: »مدیرانــی کــه در 
صداوســیما می بینیم همه عالی هســتند اما در درازمدت 
می بینیم اهــداف خود ایــن رســانه محقق نمی شــود و به 
قول شما سراغ ســلبریتی ها می روند. این سلبریتی محور 
بودن خــودش بــرای صداوســیمای مــا یک جوک اســت 
چون فرهنــگ ما فرهنــگ هالیوود و آمریکا نیســت، حتی 
ســلبریتی های هالیوود خیلی سیاسی تر هســتند. با این 
حال این سلبریتی محور بودن در تلویزیون ویروسی است 
که مشغول رشد است و خود مدیران هستند که این رویکرد 

را تشویق می کنند.«

مشاعره به تلویزیون بازمی گردد

اسماعیل آذر مجری تلویزیون از بازگشت برنامه مشاعره به 
شبکه آموزش خبر داد.

اســماعیل آذر اســتاد دانشــگاه و مجری تلویزیــون درباره 
فعالیت هــای اخیــر خــود و ســری جدیــد برنامه مشــاعره 
در گفت وگــو با باشــگاه خبرنــگاران جوان گفــت: »برنامه 
مشاعره به زودی روی آنتن شبکه آموزش برمی گردد و کار 
ضبط آن از نیمه های آذر کلید می خورد.« وی بیان کرد: »با 
پشتیبانی مدیر شــبکه و پیگیری های ایشــان سری جدید 
برنامه مشاعره به تهیه کنندگی امیرحسین آذر و کارگردانی 
مجتبی صاحب الفصول از اواسط ماه آینده پخش می شود.« 
کارشناس ادبیات و مجری برنامه مشاعره درباره تغییرات 
سری جدید این برنامه گفت: »در سری جدید تقریبا از همه 
نقاط کشور شرکت کننده خواهیم داشت، همچنین جوایز 
برندگان مسابقه هم به طور چشمگیری افزایش پیدا کرده 

است.«

دیروز اظهارنظری از حجت الاســلام نصــرا... پژمان فر 
منتشر شد که واکنش های فراوانی در میان اهالی سینما 
پیدا کرد. او که به تازگی ســوالی را برای پرسش از وزیر 
ارشاد، تقدیم هیئت رئیســه مجلس کرده است، درباره 
ســوال خود با خبرگزاری خانه ملت مصاحبه کرده و در 
این باره گفته: »در چند ســال گذشته فیلم های کمدی 

که محتوای مستهجن و نامناســب دارند به شدت رو به 
رشد هســتند و درصد قابل توجهی از فرصت اکران در 
سینماهای بزرگ کشــور را پر کرده اند. فیلم هایی که با 
مبانی اخلاقی، اجتماعی، دینی و فرهنگی ما سازگاری 
ندارند و زمینه یک نوع بی پروایی را در فضای ســینمای 
کشــور برای مخاطب فراهم می کنند.« حواشی به واژه 
»مســتهجن« در صحبت های پژمان فر برمی گردد که او 
در این جمله گفته و در چند جمله دیگر از این مصاحبه، 

باز هم آن را تکرار کرده است.

داروغه زاده: فیلم های مستهجن را معرفی کنید	 
این اظهارات علاوه بر واکنش ها در شبکه های اجتماعی، 
واکنش یک مقام رسمی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
را نیــز برانگیخت. ابراهیــم داروغه زاده معــاون نظارت 
و ارزشــیابی ســازمان ســینمایی در توئیتی، با تشکر از 
دغدغه پژمان فر، از این نماینده مجلس خواست تا چند 
فیلم از این آثار »مســتهجن« را نام ببرد: »خواهشمندم 
اسامی فیلم های مســتهجنی را که در یک سال گذشته 
در سینماهای کشور اکران شده بفرمایید تا به سمع و نظر 
اعضای محترم شورای پروانه نمایش سینمایی برسد.« 
داروغــه زاده کــه به نوعــی نفر دوم ســازمان ســینمایی 
محسوب می شود، فعال ترین چهره سازمان سینمایی 
در شبکه های اجتماعی است که درباره مسائل مختلف 
ســینما اظهارنظر می کند. از قضــا این ماجــرا به حوزه 

مسئولیت او مربوط می شود زیرا شوراهای پروانه ساخت 
و پروانــه نمایش زیــر نظر معاونــت نظارت و ارزشــیابی 

سازمان سینمایی فعالیت می کنند.

 	VOD اتفاق مشابه درباره صنف
رخدادهای دیــروز، ماجــرای ســوال یک مــاه قبل این 
نماینده را از وزیر ارشاد، به یاد می آورد. نصرا... پژمان فر 
یک ماه قبــل در ســوالی دیگــر از وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی، ادعای عجیبی را مطرح کرده بود که در نهایت 
نتیجه آن مشــخص نشــد. وی در بخشی از ســوال خود 
که به سامانه های ویدئوی درخواستی )VOD( مربوط 
می شد، گفته بود: »فیلم های مشکل دار از جریان های 
استعماری و حتی با محتوای همجنس گرایی، خیانت، 
قتل، غارت و ترویج خودکشی و بسیاری از مسائل دیگر 
در کشــور ما پخش شــده که آمریکا هم مجــوز به پخش 
آن نمی دهد. بنــده در مجموعه ای وارد شــدم که در آن 
1۰۰ نمونه فیلم با محتوای همجنس گرایی پخش شده 
بود.« این اظهارنظر با واکنش فعالان VOD مواجه شد 
و بســیاری از آن ها وجود چنین اپلیکیشــن یا سایتی را 
تکذیب کردند. چند روز بعد از آن ماجرا، انجمن صنفی 
شــرکت های نمایــش ویدئــوی آنلایــن، در واکنــش به 
اظهارات پژمان فر بیانیه ای منتشر کرد که در بخشی از 
آن آمده بود: »خواهشمند است فهرســت 1۰۰ عنوان 
مصادیق بارز موضوع همجنس گرایی در ســامانه های 

مربوط را که یکی از موضوعات مطرح شده توسط نماینده 
محترم مجلس شــورای اسلامی بوده اســت، به منظور 
بررســی اعلام فرماییــد.« ماجرا در حالی به فراموشــی 
سپرده شد که نصرا... پژمان فر به این سوال پاسخ نداد 
و هیچ فهرستی منتشر نکرد. باید دید این بار چه اتفاقی 

رخ خواهد داد.
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واحد صفحه آرایی روزنامه خراسان 
سفارش می پذیرد

پروفســور سیدحســن امیــن حقــوق دان، فیلســوف، ادیب و 
شاعر که بیشتر به عنوان استاد راهنمای رئیس جمهور حسن 
روحانی شناخته می شود، قرار بود دیشب در برنامه »شوکران« 
در شبکه چهار حضور پیدا کند و به پرسش های پیام فضلی نژاد 
پاســخ دهد. نکته جالب آن کــه در تصاویری کــه از این برنامه 
منتشــر شــده، پروفســور امین را با کراوات می بینیم  و این در 
حالی اســت که او یک مــاه قبل، به مناســبت روز بزرگداشــت 
حافظ، مهمان ســیدعلی ضیا در برنامه »فرمول یک« بود و در 
آن برنامه کراوات به گردن نداشــت. به نظر می رسد مهمانان 
»شــوکران« الزامی بــه رعایت قواعد پوشــش در صداوســیما 
ندارند. زیرا می دانیم در پانزدهمین قســمت از »شــوکران«، 
دومین بار اســت که مهمان برنامــه با کراوات جلــوی دوربین 
حاضر می شــود. داوود هرمیداس باوند نیز که اول مرداد ماه 
مهمان اولین قسمت از برنامه »شوکران« بود، چنین پوششی 

داشت.
حالا اگر برخورد تلویزیون را درباره کراوات بستن چهره هایی 
که در برنامه هــای تلویزیونی ظاهر می شــوند به یــاد بیاورید، 
متوجه می شوید همین پوشش برای بعضی افراد مانع حضور 

آن ها در تلویزیون شــده اســت. یکــی از نمونه هــای این اتفاق 
به دی ماه ســال 95 و برنامــه »روح پهلوانی« در شــبکه ورزش 
برمی گــردد. وقتی عبدا... موحد اســطوره کشــتی ایــران، با 
کراوات به ایــن برنامه رفته بود، حساســیت تلویزیون گل کرد 
و عوامل از او خواســتند کراواتش را باز کند. مخالفت او باعث 
شــد در نهایت این کشتی گیر پیش کســوت قهرمان المپیک، 
بدون آن که جلوی دوربین برود، به خانه بازگردد. در آن زمان 
اعتراض او جنجال بزرگی برای تلویزیون ساخت. این تناقض 
وقتی بیشتر به چشم می آید که به یاد می آوریم چهار ماه قبل از 
این اتفاق یعنی در شهریور ماه 95، پروفسور سمیعی با کراوات 

در برنامه پرمخاطب »دورهمی« ظاهر شده بود.
حال باید پرســید چــه عواملــی باعــث می شــود پروتکل های 
پوشــش صداوســیما برای یک مهمان واحد، به فاصله زمانی 
یک ماه، متفاوت باشد؟ چه عواملی در حضوریافتن یا نیافتن 
یک مهمان با پوشــش کراوات جلــوی دوربیــن تلویزیون مؤثر 
است؟ سلیقه برنامه سازان؟ شهرت مهمان؟ لابی تهیه کننده؟ 
چرا سیاست های سازمان صداوســیما برای پوشش مهمانان 

برنامه های تلویزیونی روشن نیست؟

روز شنبه در برنامه »فرمول یک« آیتمی پخش شد که در آن هومن شاهی )گامنو( خواننده پاپ، 
وارد مترو می شد و در حالی که وانمود می کرد مشغول خواندن مطالب خنده داری در تلفن 
همراهش است، بلندبلند می خندید تا عکس العمل مردم را ببیند. همان طور که سیدعلی 
ضیا مجری »فرمول یک« هم در برنامه اشــاره کرد، نســخه اصلی این ویدئو خارجی است و 
کلیپی که در »فرمول یک« پخش شده در واقع نسخه ایرانی آن ویدئو است. تفاوت مهمی که 
این دو کلیپ با هم دارند این است که در ویدئوی اصلی، طولی نمی کشد که مسافران داخل 
مترو، یکی یکی شروع به خندیدن می کنند و این خنده ها حتی بینندگان ویدئو را هم به خنده 
می اندازد، اما در نسخه ایرانی ویدئو نتیجه کاملا برعکس است! وقتی گامنو می خندد، تعداد 
زیادی از مسافران داخل مترو نه تنها نمی خندند بلکه به او چپ چپ نگاه می کنند، از خنده های 
او ناراحت می شوند و حتی شک می کنند که او سلامت عقلی دارد! خود گامنو هم که از این 
اتفاق غافلگیر شده بود، پستی در اینستاگرامش منتشر کرد و نوشت: »اگه گریه می کردم، 
حاضرم قسم بخورم سه نفر میومدن باهام گریه می کردن.«به نظر می رسد آنچه نسخه ایرانی 
و خارجی را متفاوت کرده، تفاوت هایی در چگونگی تهیه و ساخت اثر است. خنده های تصنعی 
و تیپ ظاهری هومن گامنو، احتمالًا مهم ترین عواملی است که باعث شده تا نتیجه کار، مشابه 
نمونه اصلی نباشد. علاوه بر آن مسائل بی شمار دیگری نیز در خندیدن مردم مؤثر است؛ حتی 
ساعت ساخت کلیپ. طبیعتاً مردمی که در ساعت 1۰ شب از محل کار به خانه برمی گردند، 
نای خندیدن ندارند. بنابراین نباید ضعف در اجرا، بهانه زدن برچسب های عوامانه به مردم 

شود؛ برچسب هایی نظیر »عصبانی« یا »غمگین« بودن مردم ایران.
طبیعتاً گروه برنامه ســاز »فرمول یک« قصد داشــته اند یک ویدئوی حال خوب کن بسازند و 
لحظاتی سرشار از خنده برای مردم و بینندگان خلق کنند، اما در نهایت نتیجه آن چیزی نشد 
که قرار بود بشود. نکته عجیب آن که به زعم این اتفاق، عوامل »فرمول یک« از خیر پخش این 
آیتم نگذشتند و آن را در دو نوبت )شنبه و یک شنبه( روی آنتن بردند که اتفاقاً با واکنش های 
منفی فراوانی هم مواجه شد. مخاطبان در کامنت های فراوانی در صفحات علی ضیا و هومن 
گامنو، به این ویدئو واکنش منفی نشــان دادند. وقتی ســازندگان کلیــپ در هدف خود که 
خنداندن مسافرهای مترو است موفق نشده اند، دیگر چه دلیلی دارد که ویدئوی ناکام را در 

برنامه پخش کنند؟!

درباره دوربین مخفی ناکام برنامه 
»فرمول یک«

کپی بد، بهانه 
برچسب زنی به 
مردم نشود

گره کور کراوات در تلویزیون!

انتقاد نماینده مجلس و پاسخ معاون سازمان سینمایی درباره اکران فیلم های مستهجن


